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ZÁPIS z 2. kola jednání  

Národní inovační platformy 2 – IT služby a software, elektronika, elektrotechnika 

Místo konání:Zasedací místnost ČD – Ministerstvo dopravy 

Datum a čas konání: 2. 6. 2015, od10h do 12h 

Přítomni: dle prezenční listiny 

Program:  

1. Zahájení a úvod 

Mgr. Arnošt Marks, PhD. (ÚVČR, náměstek místopředsedy vlády pro vědu, výzkum 

a inovace) přivítal přítomné a připomněl, že toto jednání navazuje na 1. kolo 

Národních inovačních platforem (NIP)z října 2014, které proběhlo pod záštitou 

MŠMT. Seznámil přítomné s programem.Zeptal se přítomných účastníků, zda mají 

podněty k doplnění programu dnešního jednání NIP; žádné návrhy účastníci 

nevznesli. 

2. Informace o aktuálním vývoji RIS3 

Mgr. Miroslav Daněk (ÚV ČR, vedoucí oddělení strategie S3) informoval přítomné o 

schválení Národní RIS3 usnesením vlády č. 1028 ze dne 8. 12. 2014 a převodu 

kompetencí týkající se Národní RIS3 pod gesci Úřadu vlády, Sekci pro vědu výzkum a 

inovace s účinností od 1. 1. 2015. Dále doplnil, že Národní RIS3 není ještě schválena 

EK. EK neshledala Národní RIS3 dostatečně způsobilou, což nemá vliv na čerpání 

prostředků z relevantních operačních programů. Reakcí na české straně bylo 

zpracování Akčního plánu k nesplněné předběžné podmínce, který reagoval na 

odstranění výtek Komise (zejm. k monitorování cílů, zajištění financování Národní 

RIS3 z veřejných rozpočtů a nastavení institucionálního uspořádání) a stanovil časový 

harmonogram pro jejich plnění. V této souvislosti zdůraznil, že výtky budou plně 

odstraněny ve 4Q 2015, kdy se předpokládá přeschválení aktualizované Národní RIS3 

vládou ČR. 

3. Informace o aktuálním vývoji OP 

Mgr. Miroslav Daněk (ÚV ČR, vedoucí oddělení strategie S3) okomentoval aktuální 

vývoj programů v návaznosti na Národní RIS3. Uvedl, že OP PIK a OP VVV mají 

největší provázanost s Národní RIS3, dále pak OP Praha pól růstu a na konec OP 

Zaměstnanost a IROP. Dále uvedl, že EK schválila již OP PIK, OP VVV, OP Z a 

v nejbližších dnech a týdnech se očekává schválení IROP a OP TP. 
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4. Informace o aktuálním vývoji RIS3  

Mgr. Miroslav Daněk (ÚV ČR, vedoucí oddělení strategie S3) informoval o nastavení 

řídicích struktur Národní RIS3 v rámci organizační struktury Úřadu vlády ČR a 

zrekapituloval dosavadní průběh jednání a složení Řídicího výboru. Následně 

informoval o harmonogramu prací v souvislosti s implementací Akčního plánu RIS3 do 

konce roku 2015. 

5. Vazby v oblastech Národní RIS3 

Mgr. Arnošt Marks, PhD. (ÚVČR, náměstek místopředsedy vlády pro vědu, výzkum 

a inovace)vysvětlil vazby Národní RIS3 na instituce spadajících do působnosti 

místopředsedy vlády pro vědu, výzkum a inovace. Představil Radu pro výzkum, vývoj 

a inovace(RVVI) jakožto odborný a poradní orgán vlády ČR zřízený zákonem č. 

130/2002 Sb., ve znění pozdějších předpisů s odpovědností za problematiku 

rozpočtování výdajů a hodnocení VaVaI. Dále informoval o vzniku Rady vlády pro 

konkurenceschopnost a hospodářský růst (RV KHR), která byla schválena usnesením 

vlády ČR č. 48 ze dne 19. 1. 2015. RV KHR je odborným poradním orgánem vlády ČR 

pro růst konkurenceschopnosti a hospodářského růstu. Dále uvedl, že v působnosti 

RV KHR byly zřízeny výbory, kde probíhají hlavní diskuse o sektorovém zaměření 

aplikovaného výzkumu v ČR. V rámci RV KHR již funguje struktura sektorových 

pracovních skupin, kde probíhá strukturovaná diskuse o prioritních tématech pro 

výzkum se zástupci soukromého sektoru, kteří byli vybráni na základě výše podílu 

soukromých výdajů VVI v příslušném sektoru. Připomněl, že v oblasti digitální 

ekonomiky jsou zaznamenány největší výdaje ze soukromých zdrojů na VVI. Výstupy 

z těchto pracovních skupin se stanou základem pro vertikalizaci, resp. sektoralizaci 

domén specializace,na kterou se plánuje od roku 2018, v souladu s pokyny EK, 

soustředit podpora v rámci výzev pro předkládání projektů příslušných operačních 

programů. Po těchto debatách dojde také od dalšího kola jednání NIP (podzim 2015) 

k přeskupení struktur RIS3 do 7 NIP lépe odrážejících strukturu české ekonomiky i 

požadavky Evropské komise (EK). Následně byl vizualizován první návrh výzkumných 

témat v sektoru elektrotechniky a digitální ekonomiky (přehled výzkumných témat 

byl přislíben zaslat). Nám. Marks dále uvedl, že v průběhu letních měsíců je 

plánována řada parciálních diskusí s užším okruhem odborníků, jejichž cílem je 

navrhnout způsob transformace výzkumných témat do výzev, vč. stanovení časového 

a metodického rámce vertikalizace/sektoralizace. Následně vyzval přítomné k zaslání 

podnětů pro další jednání a otevřel diskusi. 

Dotaz: RNDr. Jiří Očadlík (FEI Czech Republic s.r.o.) upozornil na potřebu zařazení 

tématu optických přístrojů a věnování náležité pozornosti optickému průmyslu ve 

výzkumných tématech.  
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Odpověď: Mgr. Arnošt Marks, PhD. (ÚVČR, náměstek místopředsedy vlády pro 

vědu, výzkum a inovace)potvrdil, že dané téma spadá do znalostní domény fotoniky 

Národní RIS3 s tím, že rámec výzkumných témat bude i nadále zpřesňován 

v souvislosti požadavky oboru. V této souvislosti zdůraznil potřebu posunout se na 

vyšší úroveň, než je úroveň projektová a připomněl obavy některých resortů, že výběr 

témat může být ovlivněn zájmovými skupinami podniků.  

Dotaz: prof. Ivo Vondrák, CSc. (VŠB- IT4Innovations) vyjádřil obavu, že témata jsou 

nesourodá, obtížně definovatelná pro budoucí výzvy a přiklonil se k jejich lepšímu 

strukturování v počtu max. 5 témat. 
Odpověď: Mgr. Arnošt Marks, PhD. (ÚVČR, náměstek místopředsedy vlády pro 

vědu, výzkum a inovace)potvrdil, že problematice lepšího strukturování se budeme 

věnovat v navazujících diskusích. 

Dotaz: Ing. Pavel Komárek, CSc. (TAČR) se přiklonil k názoru ohledně nesourodosti 

témat a připomněl, že pro další diskusi lze využít výstupy projektu mapování 

inovačního potenciálu (INKA). 

Odpověď: Mgr. Arnošt Marks, PhD. (ÚVČR, náměstek místopředsedy vlády pro 

vědu, výzkum a inovace)ujistil, že výstupy projektu INKA budou zohledněny, 

spolupráce s řešitelem projektu probíhá a bude v budoucnu zintenzivněna. 

6. Smart Accelerátor (SmAcc) 

Mgr. Miroslav Daněk (ÚV ČR, vedoucí oddělení strategie S3) zrekapituloval 

dosavadní vývoj přípravy krajské úrovně na implementaci Národní RIS3 a 

charakterizoval význam SmAcc pro kraje. Uvedl, že SmAcc má podpořit strategické 

intervence v každém kraji a podílet se na spolupráci VO a podnikatelského sektoru. 

Dotaz: Táňa Perglová (TAČR) se dotázala, zda krajští RIS3 manažeři budou hrazeni ze 

zdrojů ÚV.  

Odpověď: Mgr.Miroslav Daněk (ÚV ČR, vedoucí oddělení strategie S3) uvedl, že 

aktivity krajských RIS3 manažerů budou hrazeny z projektu SmAcc OP VVV, jehož 

pravděpodobným nositelem budou kraje, ÚV budeaktivity krajských RIS3 manažerů 

koordinovat. 

7. Aktuální stav výzev OP VVV 

Ing. Petra Vacková (MŠMT) představila aktuální stav přípravy OP VVV na zahájení 

čerpání.Uvedla, že OP VVV byl před 3týdny schválen EK.V červnu se uskuteční 1. 

Monitorovací výbor a první výzvy budou uveřejněny na přelomu června/července. 

Následně informovala o aktuálním stavu a zacílení připravovaných výzev v prioritních 

osách s vazbou na Národní RIS3 u OP VVV. Vyzdvihla důležitost věnovat adekvátní 

pozornost otázce udržitelnosti infrastruktury, rozvoji lidských zdrojů v rámci OP VVV a 

mezisektorové mobility. Bylo přislíbeno prezentaci poslat se zápisem. 
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Dotaz: prof. Ivo Vondrák, CSc. (VŠB- IT4Innovations) upozornil aspekt udržitelnosti 

výstupů podpořených z OPVaVpI a na limity mezisektorové mobility výzkumných 

týmů v souvislosti s disponibilními zdroji a vyjádřil obavu, že ČR bude mít problém 

s využitím zdrojů. 

Odpověď:Ing. Petra Vacková (MŠMT) v reakci uvedla, že OP VVV může podporovat 

existující týmy, pokud budou realizovat nové záměry v souladu s novými výzvami, 

preferována je mezinárodní mobilita excelentních týmů. Otázky udržitelnosti jsou 

metodicky řešeny v rámci MŠMT. 

Dotaz: doc. Pavel Václavek, PhD. (VUT Brno Středoevropský technologický institut 

CEITEC) položil dotaz k profesorským židlím a zdrojům pro další financování 

infrastruktury center excelencí. V této souvislosti upozornil na novelu VŠ zákona. 

Odpověď: Ing.Petra Vacková (MŠMT) potvrdila, že MŠMT aktuálně řeší téma 

udržitelnosti infrastruktury podpořené z OPVaVpI, nicméně otázka dosud nebyla 

uspokojivě dořešena. Potvrdila, že podpora může být poskytnuta z ostatních 

veřejných zdrojů (mimo zdroje EU). Odpověď bude zaslána písemně. Profesorskými 

židlemi je míněna mobilita z aplikační sféry. 

Odpověď:Táňa Perglová (TAČR) upozornila na to, že otázka byla řešena v rámci 

připomínek k materiálu MF.  

Dotaz: Doc. Pavel Václavek, PhD. (VUT Brno Středoevropský technologický institut 

CEITEC) se ve vazbě na podporu spolupráce výzkumného a soukromého 

sektorudotázal, zda byla řešena otázka nedovolené veřejné podpory.  

Odpověď: Ing.Petra Vacková (MŠMT) potvrdila, že dosud přetrvávají některé 

nevyjasněné otázky a přislíbila zaslat odpověď samostatně. 

Dotaz: Doc. Jaroslav Řeháček (Univerzita Palackého PřF) akcentovalfinancování 

udržitelnosti výzkumných center. 

Odpověď: Mgr.Miroslav Daněk (ÚV ČR, vedoucí oddělení strategie S3) doplnil 

předcházející reakci k tématu, že problematice udržitelnosti VaVpI center je 

věnována náležitá pozornost jak v RVVI, tak v materiálu aktuálně předkládaném na 

vládu ČR; ze zdrojů OP VVV lze podpořit pouze projekt na technologický upgrade a 

podpora stávající infrastruktury by měla být zajištěna z jiných zdrojů, zejména 

národními programy udržitelnosti NPU I a II. 

8. OP PIK 

Ing. Petr Tůma (MPO)informoval o aktuálním stavu vyhlášení výzev v OP PIK a 

potvrdil, že od 1.6. je možno předkládat předběžné žádosti o podporu. Dosud bylo 

vyhlášeno 11 výzev v programech, kde je vyřešena otázka veřejné podpory (Inovace, 

Potenciál, Partnerství znalostního transferu, Úspory energie, ICT a sdílené služby, 

Spolupráce - Klastry). Dále informoval o limitech výše podpory v jednotlivých 
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prioritních osách. Další kolo výzev se předpokládá v období červenec-září po 

vyjasnění nedořešených otázek s ÚOHS v rámci programu Aplikace. Zároveň 

upozornil na technické mantinely MS2014+, který neumožňuje přijímat žádosti 

s různou mírou veřejné podpory. Prezentace ze strany MPO bude vyžádána a zaslána 

spolu se zápisem. 

Dotaz: Ing.Pavel Komárek, CSc. (TAČR) spatřuje jako potenciální hrozbu vyčlenění 

Prahy z možnosti čerpání ESIF na VaV a požádal o bližší informaci o aktuálním stavu 

přípravy na realizaci OP Praha pól růstu na příštím setkání. 

Odpověď: Ing.Petr Tůma (MPO)v reakci uvedl, že v rámci OP PIK je možno 

podporovat pražské subjekty, pouze pokud je místo realizace mimo území hl. města. 

Odpověď: Mgr.Miroslav Daněk (ÚV ČR, vedoucí oddělení strategie S3) doplnil, že 

Praha má kromě prostředků vlastního programu OP Praha pól růstu ČR možnost 

čerpat odhadem dalších 27 mld. Kč z OP VVV. 

Dotaz: prof.Antonín Pištěk (VUT Brno)se dotázal k termínu vyhlášení programu 

Aplikace. 

Odpověď: Ing.Petr Tůma (MPO)vzhledem k absenci této informacepřislíbil zaslat 

bližší informaci dodatečně prostřednictví Národního RIS3 manažera. 

9. Pokrok v oblastech Národní RIS3 

Mgr. Miroslav Daněk (ÚV ČR, vedoucí oddělení strategie S3) zrekapituloval závěry 

z 1. kola NIP které byly rozeslány s pozvánkou na jednání. Diskutované okruhy byly 

tematicky roztříděny do 3 oblastí: lidské zdroje, podnikavost a inovační podnikaní a 

výzkum a vývoj a jeho využití pro aplikace a v podnikání. Následně byly provázány 

s prioritními osami OPů (dokument bude poskytnut se zápisem). Vyzdvihl především 

strategické cíle, které jsou hlavním důvodem pro vznik NIP. Dále zdůraznil, že právě 

strategické cíle v návaznosti na NIP odstartují tzv. entrepreneurialdiscovery proces. 

Dotaz: Ing.Pavel Komárek, CSc. (TAČR) po prostudování závěrů z 1. kola NIP 

doporučil zřídit 4. oblast řízení. Zároveň upozornil na rizika týkající se řízení státu a 

vybídl ke zpracování analýz k zefektivnění systému. 

Mgr. Miroslav Daněk (ÚV ČR, vedoucí oddělení strategie S3) poděkoval za podnět, 

který bereme v úvahu. 

10. Shrnutí a závěr 

Mgr. Miroslav Daněk (ÚV ČR, vedoucí oddělení strategie S3) zrekapitulovalprůběh 

jednání, přislíbil zaslat prezentace ÚV, MŠMT a MPO, vyzval členy k připomínkám: 

- ke stanovení dalších výzkumných témat, jejich vertikalizaci/sektoralizaci, 

doporučení k zacílení výzev  

- k navržení dalších postupů oborové diskuse, návrhů pro formát následných 

jednání 
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- k navržení připomínek k danému zápisu z 2. kola zasedání NIP –IT. 

 

Závěrem poděkoval přítomným za aktivní účast a informoval, že další kolo jednání 7 

NIP je naplánováno od září t.r., přičemž v mezidobí budou probíhat parciální diskuse 

s vybranými aktéry.  

 

 

 

 


